
 
 

SAILAREKIN 2025EKO OTSAILAREN 6AN EGINDAKO BILERA 

 

Gai-zerrenda: 

 
1.- Urtarrilaren 2ko 1/2025 Lege Organikoa ezartzeko lan-dinamikari buruzko 

informazioa helaraztea. 

 

2.- Galde-eskeak. 

 

Lehenik eta behin, zuzendariak hitz egin zuen, eta esan zuen bulego judizial berria lege 

honekin ezartzea sailari dagokiola. Uste dute lankidetza-lana izan behar duela Gobernu 

Idazkaritzarekin, idazkari koordinatzaileekin, Botere Judizialarekin, Justizia 

Ministerioarekin eta sindikatuekin. Prozesu horretan Inés Soria sailburuaren aholkularia 

izango dela berretsi du. Inés Soria izango da ezarpenaren ibilbide-orria ezarriko duena eta 

zuzendaritza-taldearen bilerak proposatuko dituena. Zuzendariak Bilbao aipatu zuen, 

Bilboko ezarpena gainerako barruti judizialetatik bereizi behar dela ziurtatuz. 

 

Ondoren, Inés Soria, Barakaldoko dekano ohia, eta azken destinoa Bilboko Lehen 

Auzialdiko 2 zenbakiko Epaitegian duena, hasi zen esaten lege honekin ezarpen osoa 

urtebetean egitea nahi dutela. Hasteko, epea betetzeari ez diote uko egingo, eta hori 

betetzeko lan egingo dutela esan du. Legeak jada taxutzen ditu atalak; bere ustez, 

indarkeria-epaitegiak izango dira eztabaidarik handieneko puntuak, beren gain hartzen 

dituzten eskumen berriengatik. Legeak hiru instrukzio-epaitegi berri sortzen dituela 

jakinarazi zigun: bat Bilbon, beste bat Donostian eta beste bat Barakaldon, dirudienez, 

indarkeria-epaitegi bihurtu nahi dituzte, eskumen berriak bereganatzeko. Arazoa 

Gasteizen dago, legeak ez baitu sorrerarik aurreikusi. Halaber, laugarren epaitegi bat sortu 

zen Eibarren, eta lan-arloko epaitegiari eutsi zitzaion barruti honetan. Epaitegiekin lan 

egin behar dugula ziurtatu zuen, legeak ez du une honetan beste igoerarik aurreikusten. 

Etorkizunean, epaitegiak sortzeko dekretu bat egingo da, eta hori izango omen da 

Gasteizen indarkeria-epaitegi berri bat sortzea eskatzeko unea. Gainera, osagarriak diren 

zerbitzuetatik zein mantendu behar diren ikusi behar dela esan zuen, izapidetze-zerbitzua 

baita nahitaezko bakarra. Bulego-ereduari dagokionez, esan zuen ez dela berdina izan 

behar barruti judizial guztietarako, letraduek malgutasun handiena ematen duten ereduen 

alde egiten baitute. Esan zuen bulego-eredu sinple bat bilatzen dela, prozesuak ahal den 

neurrian sinplifikatzeko eta, horrela, beharrezkoak ez diren ibilbideak saihesteko. 

Halaber, jurisdikzio batean 20 urte izapidetzen daramatzan langile baten ezagutza 

aprobetxatu nahi da. Jurisdikzioaren araberako sekzioak egongo dira, eta, bestetik, 

espezializazioak: familia, indarkeria, merkataritza eta, sortzen bada, adingabeen eta 

nerabeen aurkako indarkeriaren atala ere egongo da. Udal-bulegoetan kontuan hartu 

beharko da egin daitezkeen jardueren aldaketa. Avantius sisteman txertatzen ari dira. 

Erregistro zibilei dagokienez, kontuan hartu beharko dira eta horri heldu beharko zaio. 



Horiek izan ziren bere hitzak, ezer erabaki gabe dagoela ziurtatzeaz gain; gure iritzia jaso 

nahi du, baina dokumentazioa nahi duela nabarmendu zuen, exekuzio-zerbitzuak benetan 

ondo funtzionatzen ari direla eta exekuzioa hobetzen ari direla erakusten duten frogak. 

 

 

LABek, lehenik eta behin, lan-kargak aztertzeko eskatu zuen. Analisi errealistarik gabe, 

bulegoa desastre bat izango da, eta lan prekarioa sortzen jarraituko dugu, bulegoak berriz 

ere errefuerzoz betez. Dauden errefuerzoak finkatu behar dira. Gainera, Administrazio 

Unitatea sortzen jarraitzea eta zerbitzu komun guztiak mantentzea eskatzen dugu, horien 

barruan arloak sortuz: adibidez, SCACE, Erregistro eta Banaketakoa eta normalean pull 

deitzen duguna, espezializazioaz gain, arlo batetik bestera zerbitzu baten barruan lehiatu 

ahal izateko modu bakarra baita. Izapidetze-zerbitzuaren barruan atalak sortzea, aldi 

berean arlotan banatuta. Exekuzio-zerbitzuari dagokionez, guri iristen zaiguna da 

azkarrago exekutatzen dela, arinago, abokatuak eta prokuradoreak pozik daudela 

zerbitzuak nola funtzionatzen duen ikusita. Hori ezabatzea justiziak herritarrei eman 

behar dien zerbitzu onaren aurkakoa irudituko litzaiguke. Bake-epaitegiei eta legeak 

ematen dizkien funtzio berriei buruz, hala nola bideokonferentziari buruz, funtzio horiek 

betetzeko zerbitzuak eta instalazioak hobetzeko gure eskaeraren aurrean, ziurtatu zuen 

CTEAJEren (Administrazio Judizial Elektronikoaren Estatuko Batzorde Teknikoa) zain 

daudela, jarduketak baliozkoak izan daitezen eta epaitegietara iristen direnean 

baliogabetzat jo ez daitezen. Zerbitzu Komun Orokorrei buruz esan zuen printzipioz ez 

dagoela horiek ezabatzeko asmorik, ondo funtzionatzen baitute. Auzitegietako eta 

Justizia Auzitegi Nagusiko zerbitzu horiei berei buruz esan zuen aztertu beharreko gaia 

dela. Halaber, langileei nola egokitu behar zitzaien eta bere garaian gainerako barruti 

judizialetan egin zen bezala egingo zen galdetu genuen, ez zigun ezer erantzun. 

 

 

LPZei, balorazioari eta abarri dagokienez, esan zuen aurrerago sartuko ginela gaian, orain 

premiazkoa dela nahi dugun ezarpen-eredua definitzea, eta horretan jarri behar dugula 

arreta. Kronograma bat bidaliko digute, eta, bertan, lehenik eta behin, bulego-eredu bat 

proposatuko dute, eta, gero, LPZak eta gainerakoak iritsiko dira. 

 

Exekuzio-zerbitzuei dagokienez, zerbitzu horiek mantentzearen alde egiten duen edozein 

dokumentu emateko eskatu zuen. Era berean, Barakaldoko exekuzio-zerbitzua eta 

Bilboko Lehen Auzialdiko 2 zenbakiko Epaitegia alderatu zituen. Mahai gainean jarritako 

datuek harritu egin gintuzten; izan ere, Barakaldoko exekuzio-zerbitzuko atal zibila da 

langile gehienek nahi duten destinoa. Orain arte, sindikatu honek bazekien exekuzioak 

sartu ahala egiten direla, itxaroteko denborarik gabe. Datu horiek konfirmatu beharko 

ditugu, fitxategiarekin zerikusia izatea litekeena da. Gobernu Idazkaritzari eskatuko 

dizkiogu betearazpen-zerbitzuei buruzko datu guztiak. 

 

LAN-POLTSA 
 

Aste honetan edo datorren astean argitaratuko dira onartuen eta baztertuen zerrendak. 

 

 



ZERBITZU JURIDIKOAREN TXOSTENA, BITARTEKO LANGILEEK 

PROFILATUTAKO LANPOSTUAK UZTEARI BURUZKOA 

 

Zuzendariak ziurtatu zuen ez dakiela ezer txostenari buruz. Gainera, esan zuen ez dutela 

egun osoa emango hori eskatzen, eskatu arren ez baita lehenago iritsiko. LABen, 

hasieratik pentsatzen dugu sailaren estrategia bat dela, ikusiko dugu azkenean iristen den 

edo zuzenean egoitza judizialean aurkeztu nahi duten. 

 

ADMINISTRAZIO-UNITATEARI BURUZ 

 

Zuzendariak esan zuen martxoaren 13tik aurrera Funtzio Publikoak unitate horren sorrera 

aztertuko duela. Tira, ez dago interesik sortzeko, edo hori dirudi. Legeak berezko 

langileak dituzten administrazio-unitateak sortzea bermatzen duen arren, administrazioak 

ez du inolako interesik ikusten unitate horiek sortzeko. 

 

AMATASUN-AITATASUN BAJENGATIKO GUARDIAK ORDAINTZEARI 

BURUZ 

 

Administrazioak nahitaez ordaindu behar ditu baja horiek, Auzitegi Gorenak epaia eman 

ondoren. Langileen arduradunak ziurtatu zuen instrukzioa aterako dela horretarako, 

datorren astean edo hurrengoan. 
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